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Inleiding 

De perspectiefnota 2020. Een zeer bijzondere perspectiefnota in een zeer 

bijzondere en voor velen onzekere tijd. Het is daarom op dit moment heel 

lastig om (ver) vooruit te kijken. Dat geldt voor onze inwoners, onze 

ondernemers en zeker ook de gemeentelijke organisatie. Daarom grijpen wij 

deze perspectiefnota vooral aan om de grote lijnen aan te geven. Sturen op 

details is momenteel zinloos. 

 

Allereerst. Dank aan allen die in deze tijd hard gewerkt hebben aan deze 

nota. Het college vraagt in de perspectiefnota om richting en stelt daarbij een 

aantal concrete vragen. Wij gebruiken deze eerste termijn vooral om deze te 

beantwoorden. Maar de perspectiefnota is er niet alleen om vragen van het 

college te beantwoorden. Daarom hebben wij in ons betoog ook onze 

aandachtspunten verwerkt. 

 

Financiën 

De financiële prognoses over de komende jaren tonen een ronduit negatief 

beeld. Zoals gezegd; deze perspectiefnota is omgeven met onzekerheden. Zo 

is er de Coronacrisis die naar verwachting zal resulteren in een economische 

recessie en daarnaast blijven we worstelen met de tekorten in het sociale 

domein. Maar er nadert meer onweer. Al jaren geven met name de kleinere 

gemeenten aan dat de Rijksmiddelen voor de verschillende gemeentelijke 

taken zwaar tekort schieten. Al jaren wordt er bijvoorbeeld via de VNG een 

beroep op het Rijk gedaan om het gemeentefonds te vergroten. Helaas heeft 

dit tot nu toe tot niets geleid. Tot overmaat van ramp ligt er nu een advies 

om het gemeentefonds van een nieuwe verdeelsleutel te voorzien. Als dit 

voorstel tot uitvoering komt zal Dalfsen nog meer gekort worden. Een plaats 

als Zwolle, die notabene al jaren een overschot op de jaarrekening kan 

presenteren zal er nog verder op vooruitgaan. Het lijkt wel alsof er van 

bovenaf op deze manier nieuwe gemeentelijke herindelingen afgedwongen 

worden. 

 

Dalfsen heeft deze tekorten lang kunnen toedekken. Dalfsen is een 

groeigemeente met veel inkomsten uit gronduitgifte en ruimtelijke 

ontwikkelingen. Veel andere gemeenten hebben die luxe niet. Daar staat het 

water al langer aan de lippen.  

 

Gemeenten zijn verplicht om een sluitend meerjarenperspectief aan te bieden 

bij de provincie. Om dit te bereiken zijn er normaal gesproken twee knoppen 

waar je aan kunt draaien. Je verhoogt de gemeentelijke belastingen en/of je 

bezuinigt op je begroting. En dat laatste gaat ondertussen ten koste van 

voorzieningen voor onze inwoners. Die rek is er allang uit. Dalfsen is zuinig, 

heeft geen overdreven groot ambtelijk apparaat en we doen hier nooit gekke 

dingen. En toch staat nu zelfs Dalfsen het water aan de lippen. Dit vraagt wat 

onze fractie betreft om een totaal andere blik op ons meerjarenperspectief.  

 

Wij gaan niet extra bezuinigen. Wij gaan niet wéér aan die ene belastingknop 

draaien die we hebben. Tenminste, niet zolang er geen perspectief komt 

vanuit het Rijk waarmee we samen deze problemen op gaan lossen. 
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Bezuinigingen in tijden van naderende recessie. Volgens ons heeft de vorige 

crisis ons geleerd dat dat niet de goede weg is. Voor ons staat voorop dat we 

juist nu de meest kwetsbaren zullen moeten beschermen. Daarnaast moeten 

we concluderen dat deze groep helaas groter dreigt te worden doordat 

mensen hun werk gaan verliezen, er oplopende spanningen in gezinnen zijn 

en er de komende periode bovendien veelal sprake zal blijken te zijn van 

uitgestelde zorg en welzijnsvragen. Bovendien zijn wij niet de enige 

overheidslaag die nadenkt over bezuinigingen. En helaas leert de ervaring 

dat dan vaak juist deze groep weer hard getroffen wordt. 

 

Daarom roepen wij alle fracties in de gemeenteraad hun zorgen over te 

brengen naar hun financieel woordvoerder in de Tweede Kamer. Op 2 juli is 

er een belangrijk debat over de gemeentefinanciën in de Tweede Kamer. Op 

de website stoplokalebezuinigingen.nl is meer informatie terug te vinden 

over wat we kunnen doen. Deze actie van het college in de gemeente 

Renkum is ondertussen overgenomen door veel andere gemeenten en 

verdient steun.  

 

Deelt het college de notie dat er nu écht iets moet gebeuren aan de bijdrage 

van het Rijk voor gemeenten? V1 

 

Zijn de fracties bereid dit met spoed op te pakken? V2 M1 

 

En is het college bereid via de media aandacht te vragen voor de actie 

stoplokalebezuinigingen.nl en deze actie daarmee te steunen? V3 

 

Kortom, wij verwachten actie. De tijd van afwachten wat er via de VNG 

ondernomen wordt is nu echt voorbij. 

 

Grip op sociaal domein 

Een ander onderwerp dat aandacht behoeft is het sociaal domein. Al jaren 

constateren we dat we hier elke jaar verder achter de feiten aan lijken te 

lopen. Daarom vindt de PvdA fractie het belangrijk dat we nu echt grip gaan 

krijgen op het sociaal domein. 

 

Grip op sociaal domein betekent voor de PvdA fractie het volgende: 

 

1.  Duidelijke data analyse die inzichtelijk maakt waar    

     zorg/budget naar toe gaat, wat de effecten van ons beleid  

     zijn.  

2.  Op basis van de analyse kunnen de 10 grootste problemen in  

kaart worden gebracht en op basis daarvan gericht beleid maken. 

Koppel daar dan je monitoring aan. Dan krijg je een samenhangende 

lijn van keuzes/mogelijkheden en kan op basis van maatschappelijke 

waarden het politieke debat gevoerd worden. Op basis van inhoud 

kunnen we dan tevens de bijbehorende financiën beoordelen. In die 

volgorde. We zijn ervan overtuigd dat we basis van een goede analyse 

op langere termijn efficiënter en goedkoper kunnen werken. 
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Aanbevelingen hierbij van onze kant: 

 

1. Breng de scheidslijnen WLZ/WMO en jeugdzorg/onderwijs helder in  

  kaart. Hoge prioriteit; 

2. Richt niet teveel op repareren maar investeer vooral ook in preventie; 

3. Meer ontwikkelingsgericht denken i.p.v. denken vanuit een probleem; 

4. Veel meer aandacht voor innovatie, bijv nieuwe woonvormen. 

 

Wat willen wij verder: 

 

1. Kwetsbaren beschermen; 

2. We willen dat de open-einde regelingen voor armoede, zorg, WMO  

  overeind blijven met een ruimhartige toekenning; 

3. Afschaffen abonnementstarief WMO: een regeling die het Rijk heeft   

vastgesteld en waarvan de gemeenten de forse financiële lasten  

betalen. Zeker in deze tijd is het niet uit te leggen dat hier niet het 

principe geldt ‘de sterkste schouders dragen de zwaarste lasten’. De 

toename van het aantal cliënten ligt voornamelijk in de groep met de 

beter betaalde banen. Wat ons betreft is een oproep aan het kabinet dit 

aanhangig te maken op zijn plaats? Deelt het college deze visie? V4 M2 

 

De perspectiefnota 

De eerste vraag die u ons stelt is of wij ons verder weerstandsvermogen 

mogen aanspreken? Ons antwoord daarop is al jaren ja. Daar is deze voor. 

Zeker nu in een tijd waarin wat ons betreft projecten van de gemeente met 

spoed naar voren gehaald moeten worden en we initiatieven vanuit de 

gemeente maximaal moeten stimuleren. Daarmee heeft u ook een antwoord 

op uw tweede en derde vraag. Stilstand is niet gewenst. Investeren zal ons 

redden. Ook vraagt u aan de raad of de stelpost Rijk/ambities raad mag 

vervallen. Deze vraag is voor onze fractie overbodig. Wij hebben deze post 

vanaf het begin onzinnig gevonden. Fijn dat het college dat nu ook inziet. 

Daarnaast stelt u ons een aantal vragen over bezuinigingsruimte en het 

verhogen van inkomsten.  

 

Het valt ons op dat er erg veel in termen van bezuinigen gedacht wordt en 

weinig in het verhogen van inkomsten. Wat betreft bezuinigingen zijn wij 

duidelijk. Het verminderen van gemeentelijke dienstverlening, het bezuinigen 

op of het privatiseren van voorzieningen is voor ons niet bespreekbaar. Wat 

betreft het verhogen van inkomsten zien wij graag dat er verder gewerkt 

wordt om onze kostendekkendheid te verhogen en dat er meer gebruik 

wordt gemaakt van subsidies van overige overheden. Hiervoor is het wat ons 

betreft aan te raden specifieke kennis rondom het verwerven van subsidies in 

de organisatie te vergroten. Waar mogelijk met buurgemeenten. M3 Het 

verhogen van de OZB is een mogelijkheid aangezien deze belasting bij 

uitstek uitgaat van het principe de sterkste schouders dragen de zwaarste 

lasten. Maar niet als stopmiddel om de gaten die het Rijk laat vallen. Alleen 

als ook van die kant substantieel bijgedragen gaat worden.  
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Tot slot nog een aantal aandachtspunten van onze kant. 

Veel werknemers en zzp-ers zullen hun baan kwijt raken. Deze nieuwe groep 

werklozen moeten we helpen zo snel mogelijk weer aan het werk te helpen, 

zodat kennis niet verdampt/verdwijnt.  

 

De aandacht voor deze nieuwe groep mag niet ten koste gaan van de 

aandacht voor mensen met een grotere afstand tot de arbeidsmarkt. Ons 

uitgangspunt is hierbij iedereen doet mee. Dit betekent zoek werk/activiteit 

bij de persoon en niet andersom. Dat betekent enerzijds extra kosten voor 

begeleiding anderzijds bespaart het op dagbesteding en andere zorgkosten. 

 

Projecten die wat ons betreft echt naar voren gehaald moeten worden zijn de 

integrale verkeersvisie voor de kern Dalfsen (brug, rondweg, etc)  en het 

vernieuwde kader grootschalige opwekking duurzame energie. Voor die 

laatste geldt dat we zo snel mogelijk aan de slag willen met een 

energietransitie van en voor Dalfsenaren. Daarnaast verwachten wij echt actie 

op het punt openbaar vervoer van en naar Lemelerveld. Dit roepen we nu al 

jaren maar we zien echt niet welke inspanningen op dit dossier geleverd 

worden. Wat zijn die inspanningen geweest? V5 

 

Tot zover onze bijdrage. Veel succes toegewenst met de beantwoording. 


